
 

1 

 ذاتية  سيرة
 

 الجاسر  علي بن الكريم عبد بن ديزي د.

 
 . أبها   ،خالد الملك  بجامعة والاتصال الإعلام بقسم  محاضر ▪
 والمخاطر.  الأزمات  باتصال متخصص  اتصالي مستشار ▪
  لخطابات تحليل  القيادي: الأزمات اتصال  " بعنوان بحث  والاتصال الإعلام  في دكتوراه ▪

   "كورونا أزمة أثناء  الدول رؤساء
 وحلولها.  نزاعات  مفاوض  اعتماد  شهادة ▪
 والإعلام.  الاتصال إدارة   في الجودة   إدارة اعتماد  شهادة ▪

 
 العلمية  المؤهلات

  م.٢٠٢٤ الأمريكية المتحدة الولايات ببنسيلفانيا  انديانا جامعة الدكتوراه:
   .والاتصال الإعلام في الفلسفة "دكتوراة

  م.٢٠٢٠ القرى   أم جامعة ب  الاستشارية   والدراسات البحوث معهد : تنفيذي دبلوم
   للأزمات" وإدارته المؤسسي  الاتصال  في والتميز الجودة دبلوم  "  
 . م٢٠١٢ الأمريكية المتحدة الولايات نسلفانيا بب ايدنبورو  جامعة  عليا: شهادة

   الأولى" الشرف مرتبة مع النزاع، وإدارة تحليل  بدراسات عليا "شهادة
 . م٢٠١٢ الأمريكية  المتحدة  الولايات نسلفانياب ب ايدنبورو  جامعة : الماجستير

   الأولى" الشرف رتبة م مع والاتصال الإعلام دراسات في  باالآد "ماجستير 
 م ٢٠٠٩ سعود الملك  جامعة : البكالوريوس

  "مهارات  كتاب ترجمة  مع الترجمةو  الإنجليزية  اللغة في  البكالوريوس  "درجة                    
 .تخرج كمشروع  الاتصال"

 ملخص:
  حدأك ةقيادي مناصب في سنوات  عشر من لأكثر العمل  مارس والاتصال الإعلام في متخصص 

  والرؤية القسم هوية تصميم عن ومسؤولاا  خالد الملك  بجامعة  والاتصال الإعلام  قسم تأسيس فريق
  على  العملب وعالمياا  اقليمياا  القسم اسم لصناعة  الرؤية  بتنفيذ التوسع ثم  والأهداف والرسالة 
  مع العلاقات  وتعزيز وبناء للداعمين المؤتمر وتسويق  الفرق قيادة  مهمة في الدولية  مؤتمراته
  القسم  مخرجات  تطوير في  تساهم ادهبن   استراتيجية  علاقات بناء  عنها  نتج  والتي الإعلام وسائل
  ككلية الإعتماد من النهائية   للخطوات القسم ووصول العربية الإعلام  وسائل في  مستوى لأعلى

  والاستراتيجية الجودة في  اعتماد شهادات لخبراته  وأضاف كما والاتصال.  الإعلام في متخصصة
  الجهات  من عدد في  التطوعية الأعمال  من وعدد الاتصالية  القيادة   حول دكتوراة وبحث الاتصالية

     . وخارجها المملكة داخل
 

 والخبرات: الأعمال
  وأحد  والاتصال الإعلام قسم  الإنسانية  العلوم كلية  خالد  الملك  بجامعة محاضر ▪

   .م٢٠١٣ منذ القسم  مؤسسي
 م.٢٠١٢ أكتوبر منذ  والأجنبية السعودية الصحف من بعدد  كاتب ▪
  الدولي   للمؤتمر التوصيات  لجنة عضوو الرسمي   المتحدثو الإعلامية  اللجنة رئيس ▪

   م. ٢٠١٦ نوفمبر أبها  في  والإرهاب للإعلام
  اللجنة وعضو الرسمي  والمتحدث  والتسويق الرعاية ولجنة  الإعلامية  اللجنة رئيس ▪

 م. ٢٠١٤ نوفمبر  أبها   في والإشاعة للإعلام   الدولي للمؤتمر التنظيمية 
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  إعلامي  مركز لتأسيس خالد الملك بجامعة آفاق وصحيفة  الإعلامي للمركز مستشار ▪
 .م ٢٠١٥ حديثة وإذاعية  تلفزيونية  باستديوهات  مزود

  الإنجليزية  للغة  بوسطن أكاديمية معهد في  بها  الناطقين لغير  الإنجليزية  اللغة تدريس ▪
 م. ١٢٠١ مارس

  زالعزي  عبد بن سلطان الأمير  لحملة الرسمي  والمتحدث  الإعلامي المركز رئيس نائب ▪
 م.  ٠٢٠١ ابريل  المملكة مناطق  كافة في التوحد  بمرض   للتوعية

  د.  الصحة  وزير برعاية الطفل لصحة  الثالث  الدولي  للمؤتمر الإعلامي المركز عضو ▪
 .م٢٠١٠  يناير  بالرياض   الطبية فهد الملك  مدينة  في الربيعة الله عبد

عني  لخدمة  صوتي محتوي مزود ▪   حتى ٢٠٠٩ مارس من السعودية الاتصالات في  سم 
 .م٢٠١٠ أغسطس

 
  التنفيذية: الإنجازات

 
  وأشرف خالد   الملك جامعة في والاتصال الإعلام  قسم تأسيس بدأوا   أشخاص   ٣ أحد ▪

  الطلاب  بشقي    القسم وهيكلة التدريس  هيئة  وأعضاء للطلاب التعيين  عمليات على
 والطالبات. 

  تبأستوديوها مزوداا   خالد الملك  لجامعة الإعلامي المركز مشروع  إتمامو إنجاز ▪
  لتناسب  هيكلتها  على العمل  تم  ةيوإذاع تلفزيونية توأستوديوها آفاق   لصحيفة تحريرية
  مستوى رفع مع المخصصة الميزانية من بأقل  وإنجازها الطلابي والتدريب  المركز
   والتقنيات. الأجهزة وأحدث  بآخر الكفاءة 

  سي بي  وأم  العربية قناة  من كل مع للقسم  استراتيجية  شراكات  بدء  على العمل ▪
  الدراسة  أثناء  والطالبات الطلاب  لتدريب عسير منطقة  وتلفزيون الوطن وصحيفة
   التخرج. مشاريع وأثناء

  فعاليات  ضمن الفراج"  وليد  مع  دوري يا  "أكشن برنامج  لاستضافة الكامل التنسيق ▪
  والبث المسرح   احتياجات  كل وترتيب الجنوبية   المنطقة في  القسم  نظمة مؤتمر أول

 والإشاعة.  للإعلام  الدولي  المؤتمر  أنشطة  كأحد الجماهيري  والحضور التلفزيوني
  الأكاديمي  الاعتماد متطلبات وإتمام والاتصال الإعلام لكلية   التحول لجنة عضو ▪

   الجديد. الكلية  لمقر  التدريس وأعضاء للطلاب الفعلي  والانتقال
  في  والتعيين المهنية  طموحاتهم  لتحقيق للوصول الطلاب   وقيادة الأكاديمي الإشراف ▪

  الخارجي  والابتعاث  الإسلامي العالم  ومنظمة سي بي  والأم العربية كقناة مهمة أماكن
   . واحدة أكاديمية دفعة غضون في وغيرها الملكي  والديوان الإعادة ووظائف

 
 العمل:  رشوو التدريبية والبرامج الدورات

 
    م.٢٠٢٢ ديسمبر الحضاري سلام  مشروع  الدولي"  للتواصل جسور "برنامج ▪
  الاستراتيجي  التخطيط  الازمات: مع للتعامل  والاتصالية الإعلامية "الاستراتيجيات  دورة ▪

  م.٢٠٢١ مبادرون مشروع  الرسمي" والمتحدث 
  مارس السعوديين الصحفيين هيئة  في الإعلام" في الأزمة  إدارة  "إستراتيجيات دورة ▪

  م.٢٠٢٠
  مقدم المؤسسي"  والاتصال العامة العلاقات  مع الفعاليات  إدارة  "تقاطع دورة تقديم  ▪

  م.٢٠٢٠ أغسطس  الاحترافية،   الفعاليات صناعة جمعية  لمنسوبي 
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  الدورة "ضمن  السياحية  دعم في العامة   العلاقات "دور بعنوان دورة تقديم  ▪
  عسير منطقة  أمارة  تنظيم  من السياحي  الإعلام عن المتخصصة  التدريبية
 م. ٢٠١٦ أبها   في خالد الملك  وجامعة

  ةمقدم الجماهير"  وسيكولوجيا الجديد  "الإعلام بعنوان  تدريبية دورة تقديم  ▪
  م.٢٠١٦ أبها  في  الداخلية  بوزارة العام  الأمن لمنسوبي 

  الانسانية  العلوم كلية  العالي" التعليم   في الحديثة   التدريس "استراتيجيات  عمل ورشة ▪
 .م٢٠١٣ نوفمبر خالد،  الملك  بجامعة

  مايو ، التطبيقي  للإعلام سلمان  بن أحمد الأمير بمعهد  التطبيقية  العامة   العلاقات دورة  ▪
 .م٢٠١٣

  ايدنبورو جامعة في النزاع"  لإدارة الأساسية   "المفاهيم بعنوان دورة تقديم  ▪
 م. ٢٠١٢ أكتوبر بنسلفانيا

  اجتياز في المبتعثين السعوديين  الطلاب لمساعدة الدورات من عدد تقديم  ▪
  مدنية  فيELS   معهد في الإنجليزية  اللغة  مستوى لقياسIELTS  اختبار
   الأمريكية.  المتحدة الولايات بوسطن

 
  :المنشورة العلمية والأوراق والندوات المؤتمرات

   
  الإنجليزي  للدوري الإنجليزية  الصحف لعناوين  الإخبارية التغطية محتوى  "تحليل ▪

  الأزمات تصاللا  الدولي للمؤتمر مقدم  محك م  بحث كورونا" أزمة  وتأطير الممتاز
   م.٢٠٢٢ مارس الأمريكية  المتحدة  الولايات  فلوريدا منشور، وبحث والمخاطر 

  لشريحة   بالنسبة الأخبار مصادر تجاه   ةوالمصداقي والاعتماد الاستخدام  "منظور ▪
  للإعلام   السابع الدولي  للمؤتمر مقدمة  حك مةم  إحصائية دراسة  السعوديين"  مغتربينال

    م. ٢٠٢٢ أغسطس  آيرلندا  جمهورية  غالوي، في والاتصال
  السعودية"  العربية  المملكة في  الشباب  وجيل الجماهيري،  التأثير شات،  سناب  " ▪

  بنسيلفانيا  ولاية في الاتصال لجمعية السنوي  للمؤتمر مقدم  محك م بحث نظرية، دراسة
 م. ٠٢٠٢ سبتمبر  الأمريكية المتحدة  الولايات  في

  بحث تحليلية،  دراسة : "السعودية  العربية المملكة في  البديل  العام والفضاء تويتر" ▪
  المتحدة  للولايات  الشرقية  الولايات  في الاتصال لجمعية   السنوي  للمؤتمر مقدم  محك م

 . ٢٠١٨ مارس الأمريكية،
  العربية   المملكة في الخاصة  الصحية المؤسسات  في الإعلامية الأزمات إدارة  " ▪

 م.٢٠١٧ منشور، غير استشاري  بحث السعودية، 
  وصفية  دراسة الأمريكية:  الإعلام وسائل في الإرهابية  للأعمال الإخبارية   "التغطية ▪

- ٥ شهري  بين سي  دي واشنطن مدينة  في  السعوديين المبتعثين من عينة  على تحليلية 
  الوسائل والإرهاب: للإعلام الدولي  للمؤتمر  مقدم محك م بحث م"٢٠١٦ لعام ١١

  م.٢٠١٦ أبها،   والاستراتيجيات،
  والأجهزة الاعلامية المؤسسات  بين العلاقة   طبيعة حول مغلقة  ندوة  في  المشاركة ▪

  ،والاتصال للإعلام  السعودية  جمعيةال  بتنظيم   السعودية،  العربية المملكة  في التنفيذية
  .٢٠١٣ سبتمبر

  الشمال   من الديني التطرف  العنف: على  التحريض  "  ندوة  في متحدثاا  المشاركة ▪
  الفيلم حول  الخليجية النظر وجهة عن للحديث  ورقة في  أمريكا"  شمال إلى الأفريقي
  .٢٠١٢ أكتوبر  ،بنسلفانيا ايدنبورو جامعة  وسلم.  عليه الله صلى  للرسول  المسيء
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  ،  Weekend Arab Harvard" هارفرد جامعة  في العربي  المؤتمر في  المشاركة ▪
 م. ٢٠١٠ نوفمبر

 التدريبية:  والبرامج الدورات
 المهارات:

 للمنظمة.  الإستراتيجية الأهداف  وتحقيق الفريق  قيادة ▪
  وإدارة الخطط  بإعداد للمنظمة  المنشود الإعلامي الوصول تحقيق على  القدرة ▪

 الأزمات.
   المخاطر.  وتقليل الفرص  نطاق  لتوسيع والبحثي  الإستراتيجي  التفكير ▪
 أفضل  لتحقيق المالية  الخطط  ضمن والعمل المالية  بالكفاءة  العالي الوعي ▪

   النتائج.
  داخلياا  عالي اتصالي   بوعي للعمل  العمل فرق  وقيادة التحفيز على  القدرة ▪

    ممكنة.  عمل بيئة لأفضل للوصول  وخارجياا 
 واللجان: الجمعيات

 والاتصال.  للإعلام السعودية   الجمعية عضو ▪
   والإعلان العامة للعلاقات  السعودية   الجمعية عضو ▪
 )NCA( للاتصال الأمريكية  الجمعية عضو ▪
 )PCA(  للاتصال  بنسلفانيا جمعية عضو ▪
  المتحدة للولايات  الشرقية   الولايات في الاتصال جمعية عضو ▪

 )ECA( الأمريكية
 

: إلكتروني بريد       966598118083+.  جوال:
 yazeeddd@gmail.com 

mailto:yazeeddd@gmail.com
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Curriculum Vitae 

 

Yazeed Abdulkareem Aljasser, Ph.D. 

 

Mobile: +966598118083.          Email: yazeeddd@gmail.com 

• Lecturer in the Department of Media and Communication at King Khalid 

University. 

• Crisis and Risk Communication Specialist. 

• Ph.D. in Media and Communication Studies, Dissertation title: “Crisis 

Communication Leadership: A qualitative Content Analysis of World Leaders 

Narratives Addressing COVID-19”. 

• Accredited Negotiation and Dispute Resolution Practitioner. 

• Accredited Quality Management in Communication and Media Administration. 

 

Education: 

• PhD: Indiana University, Pennsylvania, USA, 2024. 

"Doctor of Philosophy in Media and Communication." 

• Executive Diploma: Institute of Research and Consultancy Studies, Umm Al-

Qura University, 2020. 

"Diploma in Quality and Excellence in Corporate Communication and Crisis 

Management." 

• Postgraduate Certificate: Edinboro University, Pennsylvania, USA, 2012. 

"Postgraduate Certificate in Conflict Analysis and Management with First 

Honors." 

• Master's Degree: Edinboro University, Pennsylvania, USA, 2012. 

"Master of Arts in Media and Communication Studies with First Honors." 

• Bachelor's Degree: BA in English from the College of Languages and 

Translation, King Saud University, 2009. 

 

Summary: 

Seasoned media and communication expert with a decade of strategic leadership 

experience, credited for founding and shaping the Media and Communication 

Department at King Khalid University. Recognized for adeptly defining the 

department's identity, vision, and mission, elevating its profile regionally and globally. 

Demonstrated proficiency in leading diverse teams, orchestrating international 

conferences, and fostering pivotal media partnerships, resulting in the department's 

distinction in Arab media and progress towards specialized college accreditation. Holds 

accreditation in quality and communication strategy, with a focus on communication 

leadership evidenced through doctoral research. Engages in meaningful voluntary 

contributions, notably with the Saudi Cultural Mission in Washington, D.C. 

 

Executive Achievements: 

• Founding Member, Department of Media and Communication: As one of 

three key figures, instrumental in the establishment of the Department of Media 

and Communication at King Khalid University. Led recruitment efforts for both 
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students and faculty, while ensuring the department's infrastructure catered 

inclusively to male and female cohorts. 

• Project Lead, Media Center Development: Successfully conceptualized and 

executed the Media Center project at King Khalid University. Overhauled 

existing facilities to accommodate the needs of Afak newspaper's editing 

studios, alongside cutting-edge television and radio studios. Managed all aspects 

within allocated budget, integrating state-of-the-art equipment to optimize 

operational efficiency and student training experiences. 

• Strategic Partnership Initiatives: Spearheaded initiatives to cultivate strategic 

partnerships with prominent media entities including Al Arabiya, MBC, Al-

Watan newspaper, and Asir Region Television. These collaborations provided 

students with invaluable training opportunities and enriched their academic and 

professional journeys. 

• Event Coordination Expertise: Skillfully coordinated significant events, 

notably the hosting of "Action Ya Dawry with Walid Al-Faraj" program as part 

of the inaugural conference organized by the department in the southern region. 

Oversaw all logistical aspects including theater arrangements, television 

broadcasting, and audience management for the International Conference on 

Media and Propaganda. 

• Transition Committee Membership: Contributed as a member of the transition 

committee for the College of Media and Communication, ensuring adherence to 

academic accreditation standards and facilitating the seamless transition of 

students and faculty to the new college campus. Provided academic supervision 

and leadership to students, enabling them to achieve their professional 

aspirations and secure important positions, such as at Al Arabiya, MBC, the 

Organization of Islamic Cooperation, international scholarships, government 

agencies, and the Royal Court, among others, all within a single academic 

cohort. 

• Academic Mentorship and Leadership: Provided exemplary academic 

guidance and leadership, empowering students to realize their professional 

aspirations. Mentored students to secure prestigious positions at esteemed 

organizations such as Al Arabiya, MBC, the Organization of Islamic 

Cooperation, international scholarships, government agencies, and the Royal 

Court, consolidating a legacy of academic excellence and professional success 

within a single academic cohort. 

 

 

Work Experience: 

• Lecturer at King Khalid University, College of Humanities, Department of 

Media and Communication since 2013. 

• Writer for several Saudi and international newspapers since October 2012. 

• Head of Media Committee, Spokesperson, and Member of the 

Recommendations Committee for the International Conference on Media and 

Terrorism in Abha, November 2016. 

• Head of Media Committee, Marketing and Sponsorship Committee, 

Spokesperson, and Member of the Organizing Committee for the International 

Conference on Media and Propaganda in Abha, November 2014. 

• Advisor to the Media Center and Afak Newspaper at King Khalid University in 

establishing a media center equipped with modern TV and radio studios in 2015. 
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• Teaching English as a Second Language at the Boston Academy of English in 

March 2011. 

• Vice President of the Media Center and Spokesperson for the Prince Sultan Bin 

Abdulaziz Campaign for Autism Awareness in all regions of the Kingdom in 

April 2010. 

• Member of the Media Center for the Third International Child Health 

Conference under the patronage of the Minister of Health, Dr. Abdullah Al-

Rabeeah, at King Fahd Medical City in Riyadh, January 2010. 

• Voice Content Provider for the "Samma'ni" Service at Saudi Telecom Company 

from March 2009 to August 

 

Conferences, Seminars, and Published Scientific Papers: 

 

• “An Exploration of Crisis and Leadership Theories” ": A peer-reviewed 

paper presented at the International Conference on Crisis Communication 

and Risk and published research, Florida, USA, March 2024. 

• "Content Analysis of English Premier League News Coverage and Framing 

the COVID-19 Crisis": A peer-reviewed paper presented at the International 

Conference on Crisis Communication and Risk and published research, 

Florida, USA, March 2022. 

• "Usage, Reliance, and Credibility Perspectives towards News Sources 

among Saudi Expatriates": A peer-reviewed statistical study presented at the 

7th International Conference on Media and Communication in Galway, 

Republic of Ireland, August 2022. 

• "Snapchat, Mass Influence, and the Youth in Saudi Arabia": A theoretical 

study, a peer-reviewed paper presented at the Annual Conference of the 

Communication Association in Pennsylvania, USA, September 2020. 

• "Twitter and the Alternative Public Sphere in Saudi Arabia": An analytical 

study, a peer-reviewed paper presented at the Annual Conference of the 

Eastern Communication Association in the United States, March 2018. 

• "Crisis Management in Private Healthcare Institutions in Saudi Arabia": An 

unpublished consultancy paper, 2017. 

• "News Coverage of Terrorist Acts in American Media: A Descriptive 

Analytical Study on a Sample of Saudi Scholarship Students in Washington, 

D.C. between May and November 2016": A peer-reviewed paper presented 

at the International Conference on Media and Terrorism: Means and 

Strategies in Abha, 2016. 

• Participated in a closed seminar on the nature of the relationship between 

media institutions and executive bodies in Saudi Arabia, organized by the 

Saudi Society for Media and Communication, September 2013. 

• Presented a paper in a seminar titled "Incitement to Violence: Religious 

Extremism from North Africa to North America," discussing the Gulf 

perspective on the film offensive to the Prophet Muhammad, at the 

University of Edinburgh in Pennsylvania, October 2012. 

• Participated in the Arab Conference at Harvard University, "Harvard Arab 

Weekend," November 2010. 

 

Training Courses and Programs: 



 

8 

 

• Conducted a course titled "Intersection of Event Management with Public 

Relations and Corporate Communication" for members of the Professional 

Events Industry Association, August 2020. 

• Conducted a training course titled "New Media and Audience Psychology" 

for General Security personnel at the Ministry of Interior in Abha, 2016. 

• Conducted a training course titled "The Role of Public Relations in 

Supporting Tourism" as part of a specialized training program on tourism 

media organized by the Aseer Region Emirate and King Khalid University in 

Abha, 2016. 

• Conducted a training course titled "Basic Concepts of Conflict Management" 

at the University of Edinburgh in Pennsylvania, October 2012. 

• Conducted several courses to assist Saudi student beneficiaries in passing the 

IELTS language proficiency test at the ELS Institute in Boston, USA. 

Skills: 

• Team leadership and achievement of strategic goals for the organization. 

• Ability to achieve desired media coverage for the organization through 

planning and crisis management. 

• Strategic and research-oriented thinking to expand opportunities and 

minimize risks. 

• High financial proficiency and working within financial plans to achieve 

optimal results. 

• Ability to motivate and lead work teams, ensuring high internal and external 

communication awareness to create the best possible working environment. 

 

Associations and Committees: 

• Member of the Saudi Society for Media and Communication. 

• Member of the Saudi Public Relations and Advertising Association. 

• Member of the National Communication Association (NCA). 

• Member of the Pennsylvania Communication Association (PCA). 

• Member of the Eastern Communication Association in the United States 

(ECA). 
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